

**January 2024**

## **CSTM membership renewal**

[Membership renewal](#) time has begun. Individual, institutional, student and retired memberships are available. In addition, membership gets you a discount to the conference. Note: there will be a combined membership renewal/conference registration option for CSTM 2024 in Saskatoon.

## **Opening positions on the Board of Directors:**

The CSTM will open nominations for the Director at Large and Central Director positions in early January 2024. For your information, there will be a motion presented at the 2024 Annual General Meeting to extend the term lengths for the executive committee board positions, therefore the call for nominations for Vice President will be deferred pending the outcome of voting on this proposed bylaw change in May.

We encourage you to take the time now to consider if you or someone you know might be interested in taking on a more active role in the CSTM by participating as a Board member. For more information, see [CSTM Board of Directors](#).

## **Nominations for Awards & Applications for Bursaries:**

CSTM members are encouraged to submit nominations for the CSTM [QuidelOrtho Award](#) and to submit applications for the [CSTM Bursaries](#). New additional award this year: The Canadian Blood Services Dana Devine Award:

The Canadian Blood Services Dana Devine Award program recognizes promising scientists in a field related to transfusion science and medicine, blood banking and blood biotherapies. The program provides an opportunity for their research to be recognized by the transfusion community and is intended to support their career progression in academia in support of the blood system.

Candidate applications are evaluated on the basis of their scientific accomplishments, relevance to and impact on transfusion medicine, blood banking and blood biotherapies, and likelihood of pursuing a successful career in transfusion science.

The award will be announced at the Annual Conference of the CSTM, where the recipient will deliver a lecture. The recipient will receive an award in the value of \$750.00. The recipient will be assigned a conference mentor to facilitate their networking with the transfusion community. The conference registration and travel expenses of the recipient will be paid. Sponsorship of this award is provided by Canadian Blood Services.

Nominations and applications will be accepted until February 15, 2024. Please visit [the CSTM Awards and Bursary site](#) to read the criteria and guidelines for application and nomination.

### **CSTM 2024 Conference Information**

- We hope you will join us in 2024 for the [CSTM Annual Conference in Saskatoon](#).
- **The conference Registration** open January 15, 2024  
Early Bird Registration Deadline is April 30, 2024
- **The Abstract Submissions** open January 15, 2024 and the deadline will be March 21, 2024 ([See guidelines](#))

### **CSTM Virtual Education Day: Heart Edition**

CSTM is excited to host its first virtual event of 2024, focusing on transfusion medicine and the heart, the event will be held on February 14th, 2024, from 12:00 - 14:30 ET and once again offered simultaneously in both English and French. Open to anyone - you do not need to be a CSTM member to attend. [Register here](#)

The fall event recording is now available on "[education - webinars](#)" page, in the members-only portal. Don't forget to mark your calendars now for the 2024 virtual education days on: July 17<sup>th</sup>, and October 30<sup>th</sup>.

### **'Mad cow' eligibility criteria lifted!**

Canadian Blood Services (CBS) and Héma-Québec (HQ) are pleased to announce Health Canada approval on an eligibility change. For more than two decades, people who lived or spent time in the United Kingdom, Republic of Ireland or France in the 1980s and 1990s, were ineligible to donate. Nearly 30 years of surveillance and research from Canada and internationally has shown this criteria is no longer required. CBS Information [available here](#) and HQ information [available here](#)



**Save the date for Upcoming events:**

- **9 January, Virtual:** [LEARN webinar series: Science: Topic teaching: Rwanda experience](#)
- **11 January, Virtual:** Canadian Transfusion Trials Group (CTTG) lecture series: [Pragmatic trial design: pilot trials, non-inferiority versus superiority, factorial design, quasi-experimental](#)
- **25 January, Virtual:** [University of Toronto Transfusion Medicine Rounds](#) : How/when do I treat neonates with anemia and thrombocytopenia?

**Check it out:** The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact webmaster

**Recent blogs:** Check out the latest “Meet the Board” Blog: Click [HERE](#) to learn about Melissa Dawe and the Eastern Director position.



**Janvier 2024**

**Renouvellement de l'adhésion SCTM:**

C'est l'heure du [renouvellement de l'adhésion](#). Des adhésions de type individuelles, institutionnelles, étudiantes et retraitées sont disponibles. De plus, l'adhésion vous permet d'obtenir un rabais pour la conférence et il y aura une option combinée de renouvellement d'adhésion à la conférence de la SCMT 2024 à Saskatoon.

**Postes disponibles sur le conseil d'administration de la SCMT:**

La SCMT ouvrira les mises en candidature pour les postes **d'administrateur général** et **d'administrateur central** au début de janvier 2024. Une motion sera présentée à l'assemblée générale annuelle de 2024 pour prolonger la durée du mandat des membres du comité exécutif. L'appel de candidatures pour le poste de vice-président sera reporté en attendant le résultat du vote sur ce projet de règlement en mai 2024. Nous vous encourageons à prendre le temps, dès maintenant, de réfléchir si vous ou quelqu'un que vous connaissez pourriez être intéressé à jouer un rôle plus actif au sein de la SCMT et participant à titre de membre du conseil d'administration. Pour plus d'information, consultez le site [Conseil administration de la SCMT](#).

**Candidatures pour les prix et bourses de la SCMT:**

Les membres de la SCMT sont encouragés à soumettre des candidatures pour le Prix QuidelOrtho de la SCMT et à soumettre des candidatures pour les bourses de la SCMT. Il y aura un nouveau prix cette année: Le prix "Dana Devine" de la Société Canadienne du Sang:

Le prix "Dana Devine" de la Société Canadienne du Sang reconnaît des scientifiques prometteurs dans un domaine lié à la science et à la médecine transfusionnelles, aux banques de sang et aux biothérapies. Le prix donne l'occasion à la communauté transfusionnelle de faire reconnaître leurs travaux de recherche et vise à soutenir leur cheminement de carrière dans le milieu universitaire en appui au système d'approvisionnement du sang.

Les candidatures sont évaluées en fonction de leurs réalisations scientifiques, de leur pertinence et de leur impact sur la médecine transfusionnelle, les banques de sang et les biothérapies, ainsi que sur la probabilité de poursuivre une carrière en médecine transfusionnelle.



Le prix sera annoncé lors du Congrès annuel de la SCMT, où le récipiendaire sera invité à présenter. Ce dernier recevra un prix d'une valeur de 750 \$ et se verra attribuer un mentor pour faciliter son réseautage avec la communauté de médecine transfusionnelle. L'inscription à la conférence et les frais de déplacement du récipiendaire seront payés. La commandite de ce prix est offerte par la Société Canadienne du Sang.

Les candidatures sont acceptées jusqu'au 15 février 2024. Veuillez visiter le site des [Prix et bourses de la SCMT](#) pour lire les critères et les lignes directrices pour la demande et la mise en candidature.

### **Congrès de la SCMT 2024**

- Nous espérons que vous vous joindrez à nous en 2024 pour le [congrès annuel de la SCMT à Saskatoon](#).
- **L'enregistrement à la conférence** débute le 15 janvier 2024  
La date limite d'inscription hâtive est le 30 avril 2024
- **La soumission de résumé scientifique** débute le 15 janvier 2024 et la date limite est le 21 mars 2024 ([voir lignes directrices](#))

### **Journée éducative virtuelle de la SCMT: Édition du Coeur**

La SCMT est heureuse d'organiser son premier événement virtuel de 2024 qui sera axé sur la médecine transfusionnelle et le cœur. L'événement aura lieu le 14 février 2024, de 12h00 à 14h30 HE et sera offert simultanément en anglais et en français. Ouvert à tous - vous n'avez pas besoin d'être membre de la SCMT pour y assister. [Inscrivez-vous ici](#)

L'enregistrement de l'événement de l'automne est maintenant disponible sur la page « [Éducation - webinaires](#) » du portail réservé aux membres. N'oubliez pas d'inscrire dès maintenant à votre calendrier les futures journées éducatives virtuelles de 2024 du 17 juillet et du 30 octobre.

### **Le critère d'admissibilité de la « vache folle » pour le don de sang est retiré!**

La Société Canadienne du Sang (SCS) et Héma-Québec (HQ) sont heureux d'annoncer que Santé Canada approuve le changement d'admissibilité au don. Pendant plus de deux décennies, les individus qui ont vécu ou séjourné au Royaume-Uni, en République d'Irlande ou en France au



courant des années 1980 et 1990 n'étaient pas admissibles au don. Près de 30 années de surveillance et de recherche au Canada et à l'étranger ont démontré que ce critère n'est plus nécessaire. Information de la SCS disponible [ici](#) / Information d'HQ disponible [ici](#)

**Réservez la date des événements éducatifs suivants:**

- **9 Janvier, Virtuel:** [LEARN webinar series: Science: Topic teaching: Rwanda experience](#)
- **11 Janvier, Virtuel:** Canadian Transfusion Trials Group (CTTG) lecture series: [Pragmatic trial design: pilot trials, non-inferiority versus superiority, factorial design, quasi-experimental](#)
- **25 Janvier, Virtuel:** [University of Toronto Transfusion Medicine Rounds](#) : How/when do I treat neonates with anemia and thrombocytopenia?

**Consultez** la [page Carrières de la SCMT](#) pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi? Contactez le Webmestre!

**Blogue récent:** Jetez un coup d'œil au dernier blogue : [Cliquez ICI](#) pour en apprendre davantage sur Melissa Dawe et le poste d'administrateur de l'Est.

